

## Rencontres méthodes et recherche

## Methods and research meetings



Les Rencontres méthodes et recherche proposent une série de séminaires organisés conjointement par la Faculté des sciences sociales et politiques (SSP) et par le Centre de compétences suisse en sciences sociales (FORS).

Les rencontres offrent un espace de discussion et de présentations centrées principalement sur des recherches thématiques – quantitatives ou qualitatives – abordant des questions méthodologiques particulières et/ou innovantes.

Les rencontres sont ouvertes à toutes personnes intéressées aux méthodes de recherche en sociologie, psychologie, économie, sciences politiques, etc. Aucune inscription n'est nécessaire. Venez avec votre repas si vous le souhaitez!

The Methods and Research Meetings are a joint seminar series organized by the Faculty of Social and Political Sciences (SSP) and the Swiss Centre of Expertise in the Social Sciences (FORS).

The meetings are a discussion platform where talks cover substantive research raising interesting methodological questions (quantitative or qualitative), research focusing on methodological issues, or discussions on new methodological approaches.

The meetings are open for everyone interested in research methods (sociology, psychology, economics, political science etc.). No need to enrol. Bring your lunch if you like!



**UNIL** | Université de Lausanne

**Rencontres  
méthodes  
et recherche**

## Programme

**Methods  
and research  
meetings**

Mardi / Tuesday / 12:15 - 13:30  
Université de Lausanne / Géopolis / 5799

### 2015

**06.10.2015**

Observing the unobservable in a stepwise approach: Teasing out causal effects through panel data

**Sinisa Hadziabdic,  
UNIGE**

**03.11.2015**

Running with the devil: On the use and misuse of bibliometrics and how social science research can benefit from bibliometrics

**Michael Ochsner,  
FORS**

**01.12.2015**

What matters in differences between life trajectories? Choosing a dissimilarity measure in sequence analysis

**Matthias Studer,  
UNIGE**

### 2016

**23.02.2016**

Advantages and disadvantages of mixing modes of data collection in cross-national surveys

**Ana Villar,  
City University London**

**22.03.2016**

Quels critères de qualité pour la recherche qualitative en sciences de la santé

**Marie Santiago &  
Christine Bruchez,  
SSP, UNIL**

**26.04.2016**

Methodological challenges in international research with centenarians

**Daniela Jopp,  
SSP, UNIL**

**24.05.2016**

Utilisation des registres pour les analyses longitudinales dans le domaine de la formation: présentation du programme de l'OFS

**Jacques Babel &  
Francesco Laganà,  
Swiss Federal  
Statistical Office**

Pour en savoir plus: / For more information, please visit:

<http://forscenter.ch/en/research-publications-projects/research/methods-and-research-meetings/>

• **Organisateurs / Organisers:**

Jacques-Antoine.Gauthier@unil.ch,  
Eva.Green@unil.ch,  
Oliver.Lipps@fors.unil.ch,  
Caroline.Roberts@unil.ch

**FORS**   
explore.understand.share.

  
**UNIL** | Université de Lausanne